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 SLOVO STAROSTY 
 
Vážení  občané! 
 

„Dne 31.října  jsem byl na ustavujícím zasedání obecního zastupitelstva zvolen 
starostou obce Viničné Šumice. Pro mnohé tato volba byla překvapující, pro mne 
osobně se během jednoho dne zcela změnil způsob života, na což jsem však ze své 
původní profese zvyklý. Funkce jsem se ujal okamžitě, bez  přípravy a váhání. Prohla-
šuji, že starost o obec beru zcela vážně, a rovněž tak budu usilovat o bdělou a funkční 
práci celého zastupitelstva a aktivitu obecní Rady. Svému předchůdci Ing. Ivanovi 
Mojžíšovi děkuji za dlouholetou dosavadní práci, kterou za svých 16 let starostování 
pro obec vykonal. Vám všem přeji, abyste ve mně měli dobrého hospodáře, starajícího 
se objektivně o chod a prosperitu naší obce. Váš Petr Kříž.“ 

 
Takto jsem se Vám představil jako nový starosta ve zpravodajství Obce Viničné 

Šumice  v kabelové televizi. S ohledem na charakter zpravodajství v tomto médiu jsem 
volil formu co nejstručnější a snažil jsem se též o výstižnost a jasnost, tak jak mi bylo 
vštěpováno do hlavy v dobách  studentských. Většina z Vás mě zná, ale přesto bych se 
rád představil trochu obšírněji nežli stručně. 

Jsem ženatý, mám 51 roků, 4 děti ve věku 11 – 27 roků , vnučku o 4 hodiny starší, 
nežli moje starostovská funkce. Vzdělání: střední průmyslová škola elektrotechnická, 
potom po 10 letech specializační pomaturitní studium průmyslové energetiky 
s výsledným titulem „Průmyslový energetik specialista.“ Původním povoláním 
elektroprojektant, revizní technik a energetik v Zetoru (12 roků) pak příslušník 
hasičského záchranného sboru na požární stanici v Pozořicích.. Od roku 1992 mám ještě 
dvě vedlejší činnosti a to „Samostatně hospodařící rolník“ (hlavní zájmová oblast 
vinařství) a živnost v oboru „Montáž, revize a údržba elektrických zařízení.“ Ve 
veřejném životě jsem se podílel na činnosti Sboru dobrovolných hasičů jako vedoucí 
mládeže, kronikář, pokladník a člen okresní revizní komise. V Českém zahrádkářském 
svazu jsem několik roků zastával funkci jednatele. 

Politicky jsem  bezpartijní, čemuž doufám neodporuje, že v pohnutých dobách roku 
1989 jsem vytvořil zakládající skupinu místního občanského fóra. Protože jsem v té 
době již byl profesionálním hasičem, nesměl jsem dle dostupných informací kandidovat 
do veřejných funkcí. Tyto informace se později ukázaly jako nepravdivé a v roce 1994 
jsem úspěšně kandidoval jako samostatný nezávislý kandidát do obecního 
zastupitelstva. Do roku 1998 jsem zastával funkci místostarosty, ale protože jsem se 
v zásadách neztotožňoval se způsobem práce tehdejšího starosty a potažmo 
zastupitelstva, v dalších dvou volebních obdobích jsem do Obecního zastupitelstva 
nekandidoval. Po osmi letech ve mně dozrálo rozhodnutí zkusit znovu nabídnout svoje 
služby Obci Viničné Šumice. 

V předvolební kampani byl po vzoru vysokých politiků předem dohodnutý scénář na 
složení zastupitelstva, k všeobecnému překvapení vše dopadlo naprosto jinak, a tak mne 
tady máte jako starostu. Ujišťuji Vás, že tuto funkci jsem nepřijal s představou, že budu 
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mít pohodlnější život, ale proto, že cítím, že ve svém stále produktivním věku mohu být 
schopným manažerem a hospodářem této obce. 

Za uplynulý měsíc ve funkci  jsem poznal, že je v obci mnoho neřešených problémů. 
Nehodlám je dále odsouvat. Jsou to záležitosti nás všech a je nutno se s nimi vypořádat 
nastolením řádu, jednoduché a průhledné koncepce a intenzivním zapojením celého 
zastupitelstva do jejich řešení. Současně prosím o shovívavost, než se zorientuji 
v předpisech a zákonech (nepsané pravidlo je 100 dní), což je nutné k tomu, aby moje 
práce byla kvalitní, a vedla k postupnému uspokojování základních potřeb všech 
obyvatel obce. 

 
       Petr Kříž - starosta obce 

 
 
 

 
 
17. LISTOPAD 
 

Ti co se narodili před 17 léty, asi těžko mohou vědět co se tehdy dělo. Je jim 17 let, 
krásný věk. Vzpomeňte na tu dobu v naší obci. Zatím co padala berlínská zeď, Maďaři 
pouštěli kolony Trabantů s východními Němci do Rakouska, v naší obci o tom asi sou-
druzi neměli ani zdání. V životě neslyšeli projev svého nejvyššího tajemníka o bojlerech 
a kůlu v plotě. Zatím co mezi lidmi čile kolovala jeho nahrávka. Odsuzovali petici 
Několik vět, aniž ji četli, ale bylo jim doporučeno jejich vedením odsoudit. Vrchol 
všeho byl, že po 17. listopadu poslali z vlastní iniciativy dopis ve kterém podporují 
zákrok proti studentům a reakčním živlům pod heslem: Republiku si rozvracet nedáme. 

Do této atmosféry bylo skutečně odvážné svolat v obci veřejnou schůzi a říci, že je 
všechno jinak. Pro některé to bylo prozření, někteří nepochopili dodnes. Rozhodně si 
nemyslím, že současný stav v našem státě je ideální. Vždyť to co se nám nelíbí na 
nejvyšších místech známe i v naší obci. Slovo čest, dané slovo nebo chlapské slovo, jak 
chcete, jako by přestalo platit. Že se na volební kandidátky derou lidé, kteří mají 
problém se zákonem, víme také všichni.  

Ještě pro ty , kteří nevěděli a nebo jsou příliš mladí, chci říci, že tu odvahu svolat 
veřejnou schůzi v obci byl právě náš nový starosta Petr Kříž a pan Vladimír Šimík. A 
tak díky tomu se i naše vesnice trochu probudila.  

       Ludmila Pospíšilová 
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Obec VINIČNÉ ŠUMICE Vás informuje 
 
Usnesení ze zasedání zastupitelstva obce č.5/2006 dne 11.10.2006 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 
1. Ověřovatele zápisu: Zdeněk Muselík a Jiří Skřivánek  
2. Program jednání  
3. Rozpočtové opatření č. 3 
4. Uzavření veřejnoprávní smlouvy o zabezpečení přestupkové komise mezi Obcí 

V.Š. a Městem Šlapanice s platností do 31.12.2007, protože Obec Viničné Šumice 
není schopna tento výkon přenesené působnosti v oblasti projednávání přestupků 
vlastními silami zajistit 

5. Koupi parcely p.č. 1358/2 o výměře 56m2 za cenu 2 800,-Kč 
6. Zrušení původního hlasování o bodě č. 5 a hlasovat znovu o tomto bodě 
7. Materiál týkající se postupu přípravy stavby splaškové kanalizace: 

 a) Zastupitelstvo obce Viničné Šumice bere na vědomí skutečnost, že „Svazek“ 
uzavřel úvěrovou smlouvu  včetně dodatku dle nabídky předložené Komerční 
bankou a.s. v rámci veřejné soutěže vyhlášené dle zákona č. 40/2004 Sb.  

b) Zastupitelstvo obce Viničné Šumice pověřuje starostu obce, aby na Valné 
hromadě svazku obcí pro vodovody a kanalizace Šlapanicko hlasoval pro přijetí 
dlouhodobého municipálního úvěru na financování investiční akce: Šlapanicko – 
Čistá Říčka a Rakovec v celkové výši 10 200 000,- Eur  s konečnou splatností 
k 30.6.2025 za podmínek dle nabídky předložené Komerční bankou a.s. v rámci 
veřejné soutěže vyhlášené dle zákona č. 40/2004 Sb.a hlasoval pro uzavření 
dodatku ke Smlouvě o úvěru k financování výše uvedené investiční akce. 

c)  Zastupitelstvo obce Viničné Šumice schvaluje úpravu stanov Svazku obcí pro 
vodovody a kanalizace Šlapanicko, IČ 49458833, a to ve smyslu doplnění 
ujednání o omezení možnosti vystoupení obcí Mokrá-Horákov, Tvarožná, Sivice, 
Pozořice, Kovalovice, Viničné Šumice, Velatice ze Svazku do doby úplného 
vyrovnání závazků vyplývajících ze smlouvy o úvěru reg. č. 7490006200437 
jehož jsou jmenované obce ručitelem. 

d)  Zastupitelstvo obce Viničné Šumice schvaluje dodatek č. 1 ke smlouvě uzavřené 
mezi obcí a Svazkem obci pro vodovody a kanalizace Šlapanicko pro zajištění 
financování investiční akce Šlapanicko – Čistá Říčka a Rakovec a pověřuje 
starostu obce k podpisu tohoto dodatku.  

e) Zastupitelstvo obce Viničné Šumice schvaluje smlouvu o ručení za pohledávky 
Svazku obcí pro vodovody a kanalizace Šlapanicko u Komerční banky a.s. Praha, 
dle smlouvy o revolvingovém účtu č. 7490006200437  do výše 10 200 000 Eur a 
dle budoucí smlouvy o dlouhodobém investičním úvěru ve výši pohledávek do 
6 700 000 Eur a pověřuje starostu obce k podpisu této ručitelské smlouvy.   

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

8. Zapisovatelku jednání pí. Bronislavu Malíkovu 
9.     Zprávu z kontrol Kontrolního výboru  
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10. Zprávy Finančního výboru č. 6 a 7 
11. Zprávu z veřejnoprávní kontroly v Základní škole a Mateřské škole V.Š. 

 
Zastupitelstvo obce ukládá: 

12. Starostovi požádat JUDr. Krčkovou o zprostředkování koupě pozemku p.č. 
1358/2  

13. Starostovi hlasovat na valné hromadě „Svazku“ ve smyslu usnesení bodu č.  7
  

Ing.Vladimír Koláček  místostarosta          Ivan Mojžíš  starosta obce 
 
 
 
KOMUNÁLNÍ VOLBY 2006 V OBCI VINI ČNÉ ŠUMICE 
 

Ve dnech 20. a 21. října proběhly nové komunální volby do Zastupitelstev obcí.  
V naší obci bylo sestaveno 5 kandidátek stran a organizací a 2 jednotlivci kandidovali 

samostatně (Ladislav Mendl a Mojmír Ryška).  
Celkový počet voličů v obci je 883, z nichž volilo 616, tj. 69,8%. 
Počet hlasů a mandátů pro jednotlivé strany: 

  počet hlasů    % mandáty 
KSČM    749    9,6      1 
KDU-ČSL 1413  18,2      3 
Moravané 1227  15,8      2 
SDH  1915  24,7      4 
TJ SOKOL 2440  31,5      5 
 
Do Zastupitelstva obce byli zvoleni  za: 
KSČM: Oldřiška Divácká (84) 
KDU-ČSL:  Oldřich Sedláček (212), Vladimír Koláček (203), Karel Drápal (152) 
Moravané: Karel Vlček (163), Pavel Vrba (146) 
SDH: Jiří Malík (281), Petr Kříž (256), Kateřina Řiháčková (172),  

František Řiháček (168) 
SOKOL:      Ladislav Šedý (322), Pavel Málek (242), Jana Vlčková (237),  

Josef Drápal (203), Miroslav Ryšánek (181) 
 
 
Usnesení z ustavujícího zasedání zastupitelstva obce dne 31.10.2006 
 
Zastupitelstvo obce volí: 

- Uvolněného starostu obce Petra Kříže 
- Místostarostu obce Ing. Vladimíra Koláčka 
- Členy Rady: Jiří Malík, Ing. Pavel Málek, Ing. Karel Drápal 
- Předsedu Finančního výboru Ing. Karla Drápala 
- Členy Finančního výboru: Kateřina Řiháčková, Ing. Oldřich Sedláček 
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- Předsedu Kontrolního výboru Ladislava Šedého 
- Členy Kontrolního výboru: Miroslav Ryšánek, Oldřiška Divácká 
- Předsedu Kulturního výboru Kateřinu Řiháčkovou 
- Členy Kulturního výboru: Pavel Vrba, Jana Vlčková 
- Předsedu výboru pro pořádek a dopravu Jiřího Malíka 
- Členy výboru pro pořádek a dopravu: František Řiháček, Zdeněk Moural 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

- Zapisovatelku jednání Bronislavu Malíkovou 
- Zvolení Ing. Karla Drápala předsedou volební komise 

 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

- Ověřovatele zápisu: Jana Vlčková, Kateřina Řiháčková 
- Program jednání 
- Volební komisi pro volby starosty, místostarosty, členů rady, předsedů a členů 

výborů 
- Odměny zastupitelů V.Š. od 1.11.2006 do 31.12.2006 

 
Zastupitelstvo obce odmítá: 

- návrh p. Ryšky na pořízení nahrávací techniky při zasedání zastupitelstva 
 
Zastupitelstvo obce neschvaluje: 

- program se změnami, vypustit body č. 6 a 7 
 
Zastupitelstvo obce ukládá: 

-  Členům zastupitelstva, aby podali písemně pozměňovací návrhy, připomínky 
k jednacímu řádu do 30.11.2006 na OÚ V.Š. 

-  Předsedovi Finančního výboru předložit návrh na odměny zastupitelů na příští 
zasedání zastupitelstva, a tyto odměny budou platné od 1.1.2007 

  
Ing.Vladimír Koláček  místostarosta                    Petr Kříž  starosta obce 
 
 
 
RŮZNÉ: 
 
- Vodné pro rok 2007 je stanoveno na  27,30 Kč 
 
- poplatky za svoz domovního odpadu (z popelnic) se budou vybírat již 

v lednu 
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ZPRÁVA O PRŮBĚHU OPRAVY STŘECHY SOKOLOVNY  
 

V měsících říjnu a listopadu 2006 byla provedena oprava části střechy na sokolovně 
ve Viničných Šumicích.  

Sokol Viničné Šumice na základě žádosti na odstranění havarijního stavu plechové 
krytiny na jaře letošního roku dostal dotaci od Obce sokolské ve výši 200 000,- Kč. 
Dotace byla podmíněna spoluúčastí na financování ve výši 30%. 

Na základě jednání výboru Sokola byla vybrána firma Miroslav Brhel a podepsána 
smlouva o dílo na opravu části střechy ve finančním objemu 296 000,- Kč. Za tyto 
finanční prostředky byla vyměněna plechová krytina nad severní sníženou částí 
sokolovny a cca 40% části severní poloviny střechy nad hlavním sálem. Krytina byla 
provedena bez nátěru a to z toho důvodu, aby za dané prostředky byla provedena co 
největší výměra krytiny, a nátěr se provede dodatečně po oxidaci pozinkovaného plechu 
pokud možno v celé ploše střechy naráz.  

Financování opravy je následující: Dotace z Obce sokolské 200 000,- Kč, 
sponzorský dar 20 000,- Kč, příspěvek od Obce 30 000,- Kč. Zbývajících 46 000,- Kč 
bude uhrazeno buď ze sponzorských darů, které jsou v současné době rozjednány, ale 
jednání dosud nebyla uzavřena, nebo budou uhrazeny z rozpočtu na rok 2007. Tato 
skutečnost je ošetřena ve smlouvě o dílo. 

     Ing. Vladimír Koláček  místostarosta 
 
 
ČINNOST TĚLOCVI ČNÉ JEDNOTY SOKOL VINI ČNÉ ŠUMICE 
 

O prázdninách se sice v sokolovně necvičilo, ale jak jsme se již zmiňovali 
v minulém Zpravodaji, konal se zde dětský tábor, který si všichni zúčastnění velice 
pochvalovali. Po jeho skončení se v srpnu v sokolovně scházeli stárci a nacvičovali na 
hody. Vzhledem k tomu, že se odstěhovali manželé Trepešovi s paní Pavlíkovou ze 
služebního bytu, museli jsme řešit odemykání a zamykání sokolovny a její úklid. 
Nebylo to jednoduché, ale členové výboru Jaroslav Lozrt, Ludmila Nedorostková, 
Jarmila Komůrková a Zdena Puklová se po týdnu střídali až do hodů a tak jsme si 
s tímto problémem poradili. S úklidem pomohli i stárci, za což jim patří náš dík.  

Ovšem největší dík patří ses. Ludmile Nedorostkové za její práci s úklidem 
sokolovny, kterou vykonává zdarma po celou dobu nepřítomnosti správce a jedině její 
zásluhou mohla sokolovna v plném lesku přivítat po prázdninách první cvičence. 

 
V září byla provedena rekonstrukce topení ve služebním bytě, kterou prováděl pan 

Miloslav Železný. Bylo nutno vyměnit potrubí a vyčistit radiátory, to všechno v celkové 
hodnotě 18 000,- Kč. Tady bychom chtěli poděkovat Miloslavu Železnému, který z této 
částky věnuje sokolské jednotě 6 000,- Kč jako sponzorský dar, což je hodnota jeho 
práce. Sokol zaplatí pouze za materiál 12 000 Kč.  

Na místo správce sokolovny jsme vypsali výběrové řízení, do kterého se přihlásilo 
pět zájemců. Vybráni byli manželé Pavlína Vojtová a Pavel Schimmrle z Pozořic. 
Vzhledem k tomu, že byt nebyl v obyvatelném stavu, muselo se přistoupit k rekon-
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strukci koupelny a WC, zabudovat kuchyňskou linku a celý byt vymalovat. Instalaci 
v koupelně provedl pan Petr Formánek, rovněž pouze v ceně materiálu, hodnotu za 
práci věnuje jako sponzorský dar, za který mu patří naše poděkování. Velké díky patří i 
Josefu Drápalovi ml., který daroval kachličky do koupelny. Všechny další práce spojené 
s obýváním ve služebním bytě si prováděli noví správci sokolovny sami. 

 
Nezabýváme se ovšem jenom starostmi o budovu sokolovny, ale i péčí o ducha a 

tělo nejen mládeže, ale i dospělých. Ještě před zahájením cvičení v sokolovně jsme si 
v sobotu 8. října s dětmi vyrazili na celodenní výlet na hrad  Wildenberk, který musely 
děti dobýt a potom i hájit proti nepřátelům, kteří ho neoprávněně obývali. K tomuto 
účelu si vyrobily papírové koule a samozřejmě i ochranné štíty, na jejichž výrobě se 
podílel nejeden tatínek nebo maminka. Důležité ovšem bylo, že se výlet dětem líbil 
včetně jeho zakončení na hřišti Pod lesem, kde mohly využít občerstvení, které jim 
poskytl zástupce oddílu nohejbalu pan Miroslav Ryšánek, a opéct špekáčky. 

V říjnu bylo zahájeno v sokolovně pravidelné cvičení všestrannosti všech věkových 
kategorií. Cvičí rodiče s dětmi pod vedením Jany Vlčkové, nejmladší žáci pod vedením 
Ludmily Nedorostkové, mladší žáky a žákyně vede Eva Jašková. Lenka Mazlová vede 
cvičení aerobiku pro děti i ženy, dále ženy cvičí ještě kalanetiku a nesmíme opomenout 
ani Věrnou gardu s jejím zdravotním cvičením. Nejvíce nás trápí, že nemáme cvičitele 
pro kategorii starších žáků a žákyň, s tímto se potýkáme už druhý rok. 

 
Fotbalisté Viničných Šumic mají po podzimní části mistrovské soutěže roku 2006 a 

mohou se pochlubit těmito výsledky: 
- Žáci se umístili ve skupině na 5. místě. Čtyři utkání vyhráli, dvě remizovali a tři 

utkání prohráli, skóre 32 : 11 a mají 14 bodů. Branky za žáky stříleli: Adam 
Sukovatý 11 gólů, Aleš Valehrach 11, Michal Šmerda 5, Jakub Šebesta 4, Dino 
Starý 1 gól 

- Dorostenci jsou ve skupině na 7. místě. Jedno utkání vyhráli, jedno remizovali, pět 
prohráli, skóre 11 : 28, a mají 4 body. Vstřelené branky za dorostence Roman Čulík 
5, Radim Pokladník 3, Štěpán Drápal, Daniel Ondráček a David Šmerda po 1 
brance. Žlutá karta Daniel Ondráček. 

- Muži jsou ve skupině na 10. místě. Tři utkání vyhráli, dvě remizovali a osm utkání 
prohráli, skóre 33 : 32 a mají 11 bodů. Branky za muže nastříleli Roman Malecha 
8, Květoslav Vystavěl 7, Lubomír Valehrach 7, Radek Železný 4, Michal Malík 3, 
Petr Drápal, Zbyněk Mazel, Marek Sukovatý a Oldřich Večeřa po 1 brance. Žluté 
karty celkem 22x, z toho Lubomír Valehrach 6x, Roman Malecha 5x, Michal 
Malík, Zbyněk Mazel, Oldřich Večeřa a Květoslav Vystavěl po 2, Pavel Mazálek, 
Zbyněk Ondruš a Michal Ryšánek po 1. Červená karta 2x Roman Malecha. 

Oddíl nohejbalu se v srpnu zúčastnil turnaje Východní konference v Královopol-
ských Vážanech, v září pořádal na hřišti Pod lesem Hlavní šumický turnaj a v říjnu 
rovněž šumický turnaj. V prosinci se bude konat halový turnaj v nohejbalu v sokolovně. 

 
Co se týká kulturních zážitků, zorganizovali jsme v září a říjnu návštěvu divadla 

v Brně na představení opery Prodaná nevěsta v novém nastudování Ondřeje Havelky a 
baletní muzikál Edith - Vrabčák z předměstí. Obě představení poskytla všem 
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zúčastněným hluboký a nevšední hudební zážitek. V listopadu jsme ještě navštívili 
Janáčkovo divadlo a balet Sněhurka a sedm trpaslíků. V sobotu 2. prosince jsme 
uspořádali zájezd do termálních lázní do Dunajské Stredy. 

Ve dnech 2. a 3. prosince společně s KDU-ČSL jsme pořádali v sokolovně již 
tradiční Výstavu betlémů spojenou s prodejem vánočních perníčků, které napekly ženy 
ze souboru Šumičan. Občerstvení opět zajišťovaly ženy z Věrné gardy.  

        Zdena Puklová 
 
 
PODZIM V MATE ŘSKÉ ŠKOLE 
 

V září se v mateřské škole sešly děti odpočaté po prázdninách s novými kamarády. 
Některé nové děti splynuly s novým prostředím bez potíží, jiným ukápla slzička, než si 
zvykly na to, být bez maminky.  

Starší děti se v září a říjnu zúčastnily dvou sportovních akcí v Brně. V rámci akce 
Brno – Zdravé město si v Lužánkách hrály a sportovaly pro zdraví. V říjnu jsme s dětmi 
jeli do Pisárek, kde se konalo sportovní odpoledne. Děti prošly 13 stanovišť, kde plnily 
různé sportovní aktivity. Na památku si domů odnesly vysvědčení Borce a drobné 
dárky.  

V říjnu se před mateřskou školou sešly děti s lampionky a vydaly se jako světlušky 
svítit všem pocestným. Lampiónového průvodu se zúčastnilo 70 dětí s rodiči. Děkujeme 
všem, kteří se přišli podívat.  

Začátkem listopadu se sešli v mateřské škole rodiče a děti, kteří mají rádi společné 
tvoření, na předmikulášské výtvarné dílně. Společně si vytvořili svíčku ze včelího 

vosku, svícen 
a mikulášské 
dekorace.  

 
Podzim 

pomalu končí 
a věřte, že 
zima bude u 
nás v ma-
teřské škole 
stejně pestrá. 

 
Jana Vlčková 
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA 
 
Začátkem listopadu 

slavila naše škola 
anglosaský svátek 
Halloween.  

Organizovali jej žáci 
3. až 5. třídy, kteří se 
letos učí anglicky již tři 
hodiny týdně. Od 
počátku školního roku 
se k výuce toho jazyka 
přidal i třetí ročník, kde 
angličtinu vyučuje paní 
učitelka Eva Jašková. 

Navštívili jsme 
divadelní představení 
„Kráska a zvíře“, 
v rámci ekologických aktivit sbírali naši žáci starý papír a šípky. Pedagogický kolektiv 
školy dokončuje v současné době rámcový vzdělávací program, podle kterého se začne 
vyučovat od roku 2007-2008 v první třídě. 

Všechny rodiče a přátele naší školy zveme na Vánoční akademii, kterou pořádáme 
19. prosince v 16.15 hodin. 

O činnosti školy je možno se informovat i na internetových stránkách http://skola-
vin-sumice.php5.cz./ 

Dana Pospíšilová, ředitelka ZŠ 
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Z ČINNOSTI KOLEKTIVU MLADÝCH HASI ČŮ PODZIM 2006 
 

Na podzim každého roku se mladí hasiči intenzívně připravují na závody požár-
nické všestrannosti. Letos jsme nechtěli nic ponechat náhodě a tak jsme se zaměřili na 
odstraňování nedostatků, které se projevily v kolech minulých. První závod proběhl ve 
Zbýšově, kde za velké konkurence obsadili mladší žáci pěkné 3. místo ze 14 zúčast-
něných družstev. O kvalitě závodníků svědčí i fakt, že od prvního místa je dělily jen dva 
body. Starší žáci se umístili na pěkném šestém místě z 26 zúčastněných družstev. 
Vzhledem k tomu, že polovinu družstva tvořili mladší žáci nově zařazení do vyšší 
věkové kategorie, je toto umístění obrovským úspěchem. 

Na základě pozvání našich kolektivů k účasti na závodech v městě Brně se oba 
kolektivy zúčastnily závodů požárnické všestrannosti v Útěchově. Dosáhli jsme 
skvělého výsledku. Mladší žáci se umístili na prvním místě z 29 kolektivů s předstihem 
15 bodů před kolektivem umístěným na druhém místě. Starší žáci se umístili na 5. místě 
v konkurenci 36 družstev, což je velice pěkné umístění. Na těchto závodech byl zařazen 
i přebor jednotlivců v běhu na 60 metrů s překážkami. Z 56 přihlášených jednotlivců se 
umístila Gábinka Řiháčková na pěkném druhém místě, Jirka Malík na šestém místě, a 
ostatní naši závodníci byli maximálně v první polovině startovního pole. 

Díky pochopení a dobré spolupráci s místní organizací TJ Sokol se můžeme opět 
scházet celou zimu v prostorách místní Sokolovny a tím přispět ke kvalitní přípravě na 
rok 2007. Na zimní období plánujeme také návštěvy plaveckého areálu ve Vyškově a 
bude-li přát počasí i zimní lyžování. 

Když budou všichni žáci vytrvalí  a zodpovědní v hasičské práci tak jako dosud, 
můžeme si být jisti, že nás nahradí kvalitní nástupci v zásahové jednotce i v práci ve 
sboru dobrovolných hasičů. 

                                                                                                 Jiří  Malík  
 
 
ZÁSAHOVÁ JEDNOTKA OBCE A SUCHÝ PODZIM 2006 

 
     Letošní suchý podzim se odrazil také na počtech výjezdů zásahové jednotky obce. 
Dnes již víme, že z nepozornosti výletníků na kolech vznikl rozsáhlý požár lesního 
porostu za hájovnou v oblasti Vysoká, který zaměstnával hasiče téměř 3 dny a celkem u 
něj zasahovalo 10 jednotek hasičů. Za měsíc říjen jednotka vyjížděla ještě k dalším 2 
požárům, které vznikly díky neopatrnosti občanů při podzimním úklidu. Přesto že byl 
podzim mimořádně teplý, začíná se neúprosně blížit topná sezóna a pro hasiče to 
znamená opět mírné zvýšení zásahů. Občané si neuvědomují, že ze zákona mají 
povinnost zkontrolovat komíny před topnou sezónou. Při topení pevnými palivy dochází 
každoročně ke vzniku požárů komínových těles, často s tragickými následky. 
    Zvýšený počet zásahů se odrazil také v potřebě více se věnovat údržbě techniky. Díky 
obětavosti členů zásahové jednotky se stále daří udržovat techniku v akceschopném 
stavu a stále připravenou k zásahu, za což si zasluhují poděkování. 
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PŘEHLED VÝJEZD Ů JSDH Viničné Šumice v období  1.1. – 28.11.2006 
 

 
Datum 

 
Typ události 

 
Místo 

 
činnost 

 
Počet JPO 

2.1. Technická pomoc Kovalovice kamion 2 JPO 
5.1. Technická pomoc Pozořice Vyproštění OA 2JPO 
27.3. Ostatní pomoc Pozořice monitiring  
28.3. Převažující .. Podolí Stavba hrází 8 JPO 
29.3. Převažující .. Viničné Šumice Čerpání vody  
3.4. Převažující .. Viničné Šumice Čerpání vody 2 JPO 
5.4. Převažující .. Viničné Šumice Čerpání vody  
5.5. Požár Šlapanice Taktické cvičení 8 JPO 
27.5. Požár Šlapanice Požár střechy 6 JPO 
10.6. Požár Kobylnice Taktické cvičení 4 JPO 
20.7. Požár Pozořice Skládka hnoje 3 JPO 
21.7. Požár Sivice sláma 9 JPO 
26.7. Požár Viničné Šumice Sláma a strniště 2 JPO 
28.7. Požár Stará pošta obilí 4 JPO 
28.7. Požár Pozořice louka 2 JPO 
18.8. Požár Pozořice sláma 6 PO 
13.9. Požár Tvarožná Lesní porost 5 JPO 
19.9. Požár Sivice Lesní porost 3 JPO 
26.9. Požár Kopaniny tráva 3 JPO 
10.10. Požár Sivice Černá skládka 4 JPO 
18.10. Požár Viničné Šumice Lesní porost 10 JPO 
21.10. Požár Viničné Šumice Lesní porost 2 JPO 
22.10. Technologická pomoc Viničné Šumice Lesní  porost 2 JPO 
28.11 Požár Viničné Šumice sláma 2JPO 

     
 

Požár                                                                                   14 
Technická pomoc                                                                  2 
Ostatní pomoc                                                                       1 
Technologická pomoc                                                           1 
Převažující povodeň  …                                                        4 
Taktická cvičení                                                                    2 
------------------------------------------------------------------------- 
        Celkový počet výjezdů  JSDH Viničné Šumice        24        

                                                       
                                                                           

                                                                                             Jiří Malík 
                                                                                      velitel zásahové jednotky   

 
 
 
 
 
 



4/2006                               ZPRAVODAJ obce Viničné Šumice                                   13 

TISKOVÉ ZPRAVODAJSTVÍ POLICIE ČR  
- Zprávy z Brna-venkova  

 
Ukradli elekt řinu 
Problémy a škodu šest tisíc korun způsobil prozatím neznámý zloděj majitelům novo-
stavby rodinného domu v Hostěnicích. V noci na 27. října jim totiž ukradl rozvodnou 
elektrickou skříň, která byla připevněna na sloupku před domem.  
 
Vrtací kladivo bylo v mžiku pry č 
Jen na chvilku nechala rodina své auto otevřené před domem v Sivicích. Z nákladního 
auta odpoledne 14. listopadu vykládali materiál. Momentu, kdy u auta zrovna nikdo 
nebyl, využili zřejmě zloději, kteří v otevřeném autě popadli vrtací kladivo a ujeli pryč. 
Majitelům nezbyl než pohled za autem, které odváželo jejich kladivo za více než sedm 
tisíc korun. Po zloději začali pátrat šlapaničtí policisté.  
 
Auto bez značek 
O obě registrační značky přišel nejen Fiat Punto, ale především jeho majitel. Ten zapar-
koval nad ránem 16. listopadu svůj vůz před jedním z domů ve Viničných Šumicích. Za 
pár hodin nebylo po značkách vpředu i vzadu ani památky.  
 
Vyloupená novostavba 
Do ještě nedostavěného domu v Hostěnicích se vloupal zloděj. V noci na 17. listopadu 
z novostavby ukradl kotoučovou pilu, různé vrtačky, kompresor a teplomet. Celkem 
majitelé budoucího domku přišli o nářadí v hodnotě pětatřicet tisíc korun.  
 
Vykradená garáž 
Dva týdny nebyl majitel v garáži. Když po čtrnácti dnech, na konci října, přišel k jejím 
vratům a normálně je otevřel, zjistil, že jej pravděpodobně někdo okradl. Chyběly mu 
totiž topné rohože, klubko drátů a řetěz. Dohromady mu zloděj způsobil škodu přes pět 
tisíc korun.  

ppor. Mgr. Aleš Mergental 
 
 
 
 
POZOR! 
 
Nastává dlouhé zimní období, proto chalupáři a chataři by si měli zabezpečit svá 

obydlí a hlavně nenechávat zde movité věci, aby až se na jaře vrátí, nečekalo je nemilé 
překvapení v podobě návštěvy nezvaného hosta.  

        PV. 
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    Z FARNOSTI       
    O prázdninách byl z teologické fakulty v Olomouci poslán na faru v Pozořicích Pavel Vybíhal 
z Letovic, aby zde prožil prázdninovou praxi. Jeho pohled na pobyt v Pozořicích si někteří mohli  
přečíst ve zpravodajích z okolních obcí, poněvadž donašeho minulého čísla se již nevešel.  
Další příspěvky se týkají opravy střechy a přehledu bohoslužeb o letošních vánočních svátcích. 
 

Kterak Bohoslovec do Pozo řic p řiputoval 
 

Asi před dvěma roky jsem byl navštívit jednoho mladého faráře. Hned při setkání mi 
řekl: „Měl bys tady zůstat aspoň přes víkend. Lidi zde ještě neviděli živého 
bohoslovce.“ 

Vy, občané Pozořic a okolí, máte to štěstí (dá-li se to nazvat štěstím) téměř 
každoročně. Jak se k Vám takový bohoslovec dostane? Odpověď je stejně jednoduchá 
jako otázka sama: Většinou autobusem. Někteří pěšky (alespoň od toho autobusu), jiní 
(jako já) si dopřejí luxus až k faře autem svých rodičů. 

A proč právě Pozořice? Na první pohled to vypadá jako náhoda (zastávám názor, že 
náhoda neexistuje). V olomouckém Arcibiskupském kněžském semináři přijde Otec 
vicerektor, aby tlumočil vůli Otce biskupa (a snad i vůli Boží). Letos opět zazněla 
izaiášovská otázka: „Kdo nám půjde … do Pozořic?“ Nemohlo mě překvapit, když se 
odpovědí vicerektora stalo heslo našeho brněnského otce biskupa: „Non ego, sed tu.“ 
(Ne já, ale ty). I stalo se tak. Prst vicerektorovy pravice ukázal na mě. A tak jsem tady! 
(Tedy v době, kdy vychází tento článek: Byl jsem tady). 

Kdo se nějaký den na faře nezdržel, ani neví, jaký poklad v útrobách této budovy 
má. Pominu-li stále plnou ledničku a fantastický výhled z okna na překrásnou krajinu, 
nejdražší perlou v této „truhlici“ jsou Otcové Karel a Jan. Není divu, že Otec biskup 
posílá na zkušenou právě do Pozořic. Také kostel je pokladnice, ve kterém mluví Bůh 
skrze všechny, se kterými se tam setkal můj pohled; počínaje panem kostelníkem 
Skládaným, ministranty, lektory, každým z Vás. A v neposlední řadě i s ženou 
v poslední řadě – paní varhanicí Čalkovskou. Ač to tak nevypadá, každý dokáže už jen 
svou přítomností – beze slova promluvit, aniž by si to třeba uvědomoval. A to druhého 
už samo obohacuje, stačí to jen vnímat. Navíc samotný kostel je jeden, smím-li to tak 
nazvat, velký reproduktor Božího slova a obrazem toho, co Stvořitel skrze naše předky 
zanechal pro nás. I Vaše na první pohled nevelké varhany, na které jsem občas chodíval 
hrávat, svým mohutným hlasem umí člověka povznést nad to pozemské. 

Vraťme se ale zpět na zem. Mezi pozemské starosti patří jídlo. Je pravdou, že jsem 
se tu nesetkal se stravou jako v semináři, např. ruský boršč a k tomu moskevský chléb, 
či grenadýrský pochod, k jehož názvu připisuji „aneb Co týden dal“. Ale kreativita 
v kombinaci názvů jídel se nerovná součtu výběru surovin a kuchařskému umění paní 
Titzové. Výsledek v podobě prudce jedlého obědu se dal vždy hodnotit jen klasifikací 
výborně. I úterní setkávání kněží na zdejší faře je nejen skvělý nápad Vašich 
duchovních, ale i bohatou stravou pro duši. 

Při příchodu do Pozořic jsem říkal, že jsem tu jen na krátko. Stejně jako Jára 
Cimrman tvrdil, že se v Liptákově dlouho nezdrží, neb je světoběžníkem. Já sice nejsem 
žádný světoběžník, ale jáhen pro bohoslovce v Arcibiskupském kněžském semináři, 
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stojícím na nejvyšším místě hanácké metropole. Na rozdíl od tohoto génia jsem svůj slib 
splnil. Volají totiž nejen bohoslovci a otec rektor, ale i škola (věřte, že pozorská fara je 
mnohem lepší než olomoucká fakulta). A tak si říkám: „Hospodin dal, Hospodin vzal. 
Hospodinovo jméno budiž pochváleno.“ 

Stejně tak si tyto dvě věty můžete říci i Vy. Buď tónem, jak je pronesl zbídačený 
Job, a nebo v nějaké durové tónině, která je jistě od Jobova i mého (i když po praxi u 
Vás nejsem zbídačený) způsobu pronesení veselejší. Nechávám to na Vás. Já 
každopádně děkuji za to, že mě Vám a Vás mně Hospodin na chvíli dal, za Vaše přijetí 
a za vše, co jsem směl v Pozořicích načerpat. 

Letos nastupuje do 4. ročníku sice jen jeden bohoslovec naší diecéze, ale kdoví, zda 
za rok nepřiputuje zase právě k Vám. 

jáhen Pavel Vybíhal 
 

 
„Barák se staví od základ ů a opravuje od st řechy“ 

 
Milí p řátelé a farníci,  
všichni, kdo máte dům, znáte pravdivost této věty. Jestli to platí o domě, tím spíš i o 

kostele. V letošním roce se nám úspěšně podařilo završit generální rekonstrukci střechy 
a tak bych chtěl tímto článkem poděkovat všem, kdo jste se o to jakkoli zasloužili, ať už 
prací vlastních rukou, stavebním dozorem, pomocí při shánění prostředků nebo 
finančním příspěvkem. Výsledkem je společné dílo, ze kterého můžeme mít všichni 
radost. Před rokem jsem řadu z vás oslovil osobním dopisem s prosbou o sponzorský 
příspěvek. Sešlo se více než 100 000 korun, za což i vám patří dík. Někteří jste už 
dostali potvrzení pro daňový odpočet. Protože ale některé platby na účet nejsme schopni 
identifikovat, prosím ty z vás, kteří ještě nedostali potvrzení a potřebují je, abyste se 
přihlásili, můžete i mailem  (fara.pozorice@iol.cz). Rádi vám je vystavíme. 

Zároveň ale chci připomenout, že oprava střechy je jen první ze tří etap. Tou další, 
ke které se chystáme, by měla být oprava fasády, kterou chceme zahájit příští rok – tedy 
pokud budou peníze. Předběžný rozpočet mluví o 5 mil. Kč, podle toho, kolik procent 
plochy se bude muset skutečně opravovat. Fasáda by se měla obnovit zhruba ve stejném 
stylu jako stávající, pokud se nepodaří zjistit něco víc o původní podobě kostela – tak to 
stanovili pracovníci památkového ústavu ve svém závazném stanovisku k opravě. 
Nicméně jsme pro zajímavost zadali podle fotografie zhotovení různých barevných 
variant fasády, takže na výsledek jsem zvědavý. Na opravu fasády byl také věnován 
výtěžek benefičního koncertu, který vynesl 23 145 Kč. 

Pokud se tato etapa podaří úspěšně dokončit, čeká nás poslední část a to výmalba a 
restaurování interiéru. A pak už zbývá jen upravit okolí kostela, abychom měli vše 
připraveno pro oslavy 300. výročí postavení kostela, které bude v r. 2023. 

A protože začal advent, přeji vám jeho krásné prožití jako přípravu na nadcházející 
vánoční svátky. 

 
S přáním všeho dobrého    P. Jan Nekuda,  farář 
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Přehled oprav st řechy kostela v Pozo řicích v letech 1995 – 2006  
termín Akce provád ěl náklady K č 

podzim 
1995 – 
jaro 1996 

výměna poškozených prvků střešní 
konstrukce (krovy) Vojtěch Drápal – 

tesařství, Vin.Šumice 
120 000 

červenec – 
září 1998 

oprava nároží na střeše – havarijní 
stav 

Vojtěch Drápal – 
tesařství, Vin.Šumice 

250 000 

prosinec 
1999 – 
leden 
2000 

nová podlaha 1. a 2.patra v sivické věži 
včetně nového přístupového schodiště Libor Březina 

Ivančice 
  70 000 

I.čtvrtletí 
2000 

nová okna v obou věžích Karel Drápal 
Viničné Šumice 

170 000 

listopad 
1999 

průzkum poškození a biologický 
průzkum dřevokazných hub a hmyzu 
na krovech věží 

OK Pyrus,s.r.o   15 000 

leden 
2000 

průzkum poškození a biologický 
průzkum dřevokazných hub a hmyzu 
na krovech lodi kostela 

OK Pyrus, s.r.o   38 000 

červen – 
říjen 2000 

oprava krovů věží a nová krytina na 
věžích (měděný plech) 

Libor Březina 
Ivančice 

736 000 

Říjen 
2001 -  
únor 2002 

Oprava krovu na hlavní lodi (sivická 
polovina kostela), měděné žlaby pod 
věžemi, chemická sanace nových 
dřevěných konstrukcí.  

OK Pyrus, s.r.o 
     

638 000 

Březen – 
duben  
říjen – 
listopad 
2002 

Oprava krovu na hlavní lodi (pozorská 
polovina kostela), zhotovení nových 
nadstřešních měděných žlabů a 
chemická sanace (přerušeno z důvodů 
hnízdění netopýrů).  

OK Pyrus, s.r.o 700 000 

Prosinec 
2004 – 
září 2006 

Výměna střešní krytiny na celé lodi 
kostela včetně laťování – bobrovka 
Tondach Blažejov, oprava sanktusové 
věžičky, instalace nových hromosvodů 
a dokončení chemické impregnace 
krovů 

OK Pyrus,s.r.o 

 
  2 760 000 

  celkem   5 497 000 
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Zdroje příjmů:  

Obec Pozořice 1995–2006 170 000 

Obec Hostěnice 1995–2006 8 000 

Obec Kovalovice 1995–2006 150 000 

Obec Sivice 1995–2006 140 000 

Obec Viničné Šumice 1995–2006 250 000 

Příspěvek Odboru kultury a památ. péče okresu Brno–venkov (1995 – 2002) 1 500 000 

Příspěvek Odboru kultury a památkové péče JM kraje (od r.2002) 350 000 

Příspěvky ze Střešního fondu Ministerstva kultury 210 000 

Příspěvek JM kraje 575 000 

Dary společnosti Českomoravský cement 1 180 000 

Dary sponzorů 2001–2006 255 000 

Sbírky v kostele  505 000 

Dědictví po P.Vrbňákovi 217 000 

celkem  5 510 000 

 
 
 
Bohoslužby o vánocích 2006 
 
neděle 24.12. 4.neděle adventní 7.30 ranní 
  Štědrý den 9.30 devátá 
   15.30 první vánoční mše – zahájení vánoc 
   17.00 setkání u jezerské zvoničky 
   22.00 půlnoční 
pondělí 25.12. Narození Páně   7.30 
     9.30 

slavnostní vánoční mše 

   14.30 vánoční zpívání s dětmi u jesliček 
úterý 26.12. svátek sv.Štěpána   7.30 
     9.30 

 

středa 27.12. sv. Jana Evangelisty 18.00 večerní mše, po ní žehnání vína 
čtvrtek 28.12. sv. Mláďátek 18.00  
pátek 29.12. sv.Tomáše Becketa 18.00  
sobota 30.12.  17.15  
neděle 31.12. Svaté Rodiny 7.15 
  sv. Silvestra 9.30 

mše s obnovou manželských slibů 

pondělí 1. 1.   7.30 
  

Nový rok, slavnost 
Matky Boží Panny 
Marie 

  9.30 
slavnostní novoroční mše 
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ŽIVOTNÍ PROST ŘEDÍ A CEMO MOKRÁ 
 
Vážení spoluobčané, 
 
dne 7.11.2006 vysílala Česká televize v pořadu jihomoravský večerník reportáž o 
čistotě ovzduší v Jihomoravském kraji. Mezi největšími znečišťovateli ovzduší kraje byl 
uveden i Českomoravský cement, a.s., nástupnická společnost, závod Cementárna 
Mokrá. 
 
Úvodem chceme zdůraznit, že údaje do pořadu byly čerpány z „integrovaného registru 
znečištění“, do kterého množství emisí předávají z nařízení zákona provozovatelé 
zdrojů znečištění, tedy i náš závod Cementárna Mokrá. Chceme vás tímto informovat o 
současném stavu péče o životní prostředí v našem závodě a jeho vlivu na okolí. 
 
V pořadu byl Českomoravský cement označen za jeden z podniků, který vypouští do 
ovzduší skleníkové plyny a látky způsobující kyselé deště. Hlavním skleníkovým 
plynem je oxid uhličitý. Zdrojem tohoto plynu v našem závodě je vlastní podstata 
výroby vápna a cementu. Výpalem vápence (CaCO3) na vápno a slínek vždy vzniká 
oxid uhličitý (CO2). Neexistuje žádná cementárna a vápenka, která by oxid uhličitý 
nevypouštěla do ovzduší. Podíl závodu Cementárna Mokrá z celostátních emisí tohoto 
plynu činí 0,6%. Oxid uhličitý nezpůsobuje lokální problémy, ale „škodí globálně“. Je 
tedy v podstatě jedno, v které části světa tento plyn vznikne, a proto nejbližší okolí 
cementárny není její produkcí CO2 postiženo více než jiné oblasti. Snižováním emisí se 
zabýváme. Především využíváním alternativních paliv (hlavně biomasy), která tyto 
emise snižuje. Pozitivním příspěvkem k redukci emisí CO2 je i využívání alternativních 
surovin. Příkladem může být granulovaná vysokopecní struska. Jejím využitím se nejen 
snižují objemy vytěžené suroviny v lomech, ale navíc i specifické emise oxidu uhlíku. 
 
Kyselý déšť je způsoben hlavně oxidy síry. Emise oxidů síry jsou v Cementárně Mokrá 
minimální. Je to dáno tím, že princip odsíření (například v uhelných elektrárnách) je za-
ložen na „vypírce“ znečištěných plynů ve vrstvě vápence, kde se síra pevně naváže na 
vápenec a vznikne energosádrovec. Princip výroby cementu i vápna je tedy dokonalé 
odsíření a z vlastního komínu jde tedy méně oxidů síry než z běžných spalovacích 
procesů.  
V topném období jsou největší emise oxidů síry z lokálních topenišť. 
 
Produktem každého spalovacího procesu jsou emise oxidů dusíku. Podíl závodu 
Cementárna Mokrá na celostátních emisích oxidů dusíku z velkých zdrojů znečištění 
činí 0,5%. Přestože i u emisí oxidů dusíku plníme zákonem dané limity, realizovali jsme 
v letošním roce investiční projekt „redukce oxidů dusíku“, čímž došlo k výrazné redukci 
emisí. Tak jak bylo uvedeno v pořadu ČT, jsou v celém vyspělém světě, tedy i v našem 
okolí, nejvyšší emise oxidů dusíku z dopravy. 
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Vážení spoluobčané, chceme znovu zdůraznit, že Cementárna Mokrá plní emisní limity 
nejen uvedených plynů, ale i všech ostatních emisí. Máme velký zájem o kvalitu život-
ního prostředí v okolí našeho závodu. Již 11 let zajišťujeme monitoring všech složek 
životního prostředí. Pracovníci Masarykovy univerzity Brno, Zdravotního ústavu Brno a 
Českého hydrometeorologického ústavu Brno provádí každý rok měření emisí a imisí, 
rozbory půdy, vody, bioty (mechy a jehličí) a prašného spadu ze stálých míst v okolních 
obcích. Víme, že vývojová řada výsledků za uplynulých 11 let je zcela ojedinělá a byla 
využita i v rámci studie UNEP (OSN). Výsledky imisí jsou porovnány s takzvanou hod-
notou „přirozeného pozadí“, což je hodnota Ministerstva životního prostředí pro posu-
zování stupně znečištění. Výsledky odpovídají přibližně přirozeným obsahům sledova-
ných prvků (látek) v přírodě. Tyto hodnoty byly stanoveny z naměřených hodnot z půd 
na Vysočině a českých hor. Písemná zpráva z monitoringu je předávána každý rok všem 
obecním úřadům v okolí a je pro okolní obyvatelstvo potěšující, že mnoho sledovaných 
prvků je pod úrovní hodnoty „přirozeného pozadí“.   
  
Kromě výše uvedených číselných údajů a faktů bychom rádi zmínili skutečnost, že 
všichni členové vrcholového vedení společnosti Českomoravský cement v okolí cemen-
tárny žijí se svými rodinami. Osobně tak potvrzují své přesvědčení o minimálním 
ekologickém dopadu cementárny.  
 
Vážení spoluobčané, od r. 1989 cementárna a vápenka v Mokré investovala miliardy 
korun do ekologických projektů na zlepšení životního prostředí v samotném závodě i 
jeho okolí. V tomto trendu chceme i nadále pokračovat v návaznosti na dostupnosti 
nové moderní techniky na zlepšování životního prostředí. Rádi vás přivítáme na dalším 
Dni otevřených dveří v našem závodě a jsme připraveni vás pravdivě informovat o 
našich projektech i záměrech. Pravidelně každý rok zveme zastupitele okolních obcí do 
závodu Mokrá. Zde se mají možnost seznámit s aktuální situací a vyslechnout si, jaké 
máme záměry do budoucna.  
 

Oldřich Pořízek 
vedoucí úseku životního prostředí ČMC 
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VÁNOCE PŘICHÁZEJÍ ……  
 

Tak už to zase začíná. Gruntování, pečení cukroví. Vybavuje se mi ten úděsný kolo-
toč, když jsem ještě chodila do zaměstnání. Jenže tehdy jsem za jednu sobotu a neděli 
stačila umýt všechna okna a vyprat záclony, teď to dělám celý týden. Další sobota a 
neděle patřila pečení cukroví, vanilkových rohlíčků a jiných dobrot. Dnes mi to zase 
všechno trvá déle, ale úspěch mám. Sice moje výtvory nejsou na pohled nic moc, ale 
dobrota to je. Vždycky si vzpomenu na slova mé kamarádky, která říkala, jezte mlčky, 
ty hodnoty to má. Já opravdu nic neošidím, žádné náhražky, všechno podle Rettigové – 
vraž do toho …  Jen ty tvary, ty se mi opravdu nedaří, začnu s malinkatými rohlíčky a 
ve finále jsou to rohlíky. Tedy řečeno nadneseně, co kus, to originál. Musím ale přiznat, 
když jsme v práci dělali přehlídku vánočního cukroví, trochu jsem se i styděla za ty výt-
vory. Jenže, když přišlo k hodování, zmizely úplně první. Takže to o něčem vypovídá. 

Hůře to bylo s vánočními dárky. Nevím jak kdo, ale já když koupím dárek v předsti-
hu, tak to nevydržím a do vánoc jej stejně tomu, komu jsem jej koupila, dám. Pak je 
ještě druhá možnost, která se mi stává, že dárky tak dobře schovám, a během štědrého 
dne přehážu pracně složené komíny ve skříních. Některý dárek se objeví až třeba na 
jaře, jiný se nenajde vůbec. Já si na něj totiž ani vzpomenu, že jsem jej koupila. Dárky 
se schovávají, aby obdarovaný byl překvapen a darující měl radost z toho, jak se kdo 
z dárku těší. Překvapena jsem byla někdy já, když mi děti, které měly o skrýších přehled 
a všechno předem zmapováno, samy připomněly, že ještě někde něco je. Prostě Ježíšek 
byl roztržitý a nepamatoval si kam co schoval…  

Teď už nic neschovávám, dárky uložím na jedno místo a tam je spolehlivě najdu. 
Stejně je to ale škoda. Vždyť to napětí a trochu zmatku k té slavnostní náladě určitě 
patří. Bylo to hezké a už se to nevrátí.  

Tak hezké a klidné vánoce vám všem. Mějte se rádi, na dárcích zas až tak moc 
nezáleží. 

Ludmila Pospíšilová 
 

 
„Živý betlém“ – z odpoledního vystoupení žáků školy 
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VÝSTAVA BETLÉM Ů 
 

Pomalu se už stává tradicí, že na první adventní neděli a sobotu předcházející 
pořádáme  Výstavu betlémů. Letos se nám jich sešlo požehnaně – 202. Chtěli bychom 
poděkovat všem, kteří nám svůj betlém na tuto výstavu zapůjčili. V neděli výstavu 
obohatily svými vystoupeními děti z Mateřské školy Viničné Šumice, děti z Kovalovic 
a ti „velcí“ si připravili „živý betlém“. Bylo to pěkné pohlazení na duši a vstoupení do 
vánoční doby. 

O tuto výstavu je čím dál větší zájem, o čemž svědčí velká návštěvnost  nejen z naší 
obce a obcí okolních, ale i ze vzdálenějších míst. 

  Spolu s bet-
lémy byly 
k vidění a 
hlavně k pro-
deji krásné 
vánoční per-
níčky, které 
upekly a naz-
dobily členky 

Folklorního 
souboru 

Šumičan.  
   
         

Jana 
Drápalová, 
foto Pavel  

Vrba 
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P.S.:  Staré vánoční pohlednice, obrázky, nepotřebné i poškozené a nepoužíva-
né betlémy nevyhazujte. Mohou obohatit příští výstavy. Pokud chcete, můžete 
nám je donést, darovat či prodat.   Děkujeme. 
Kontakt: Jana Drápalová, Vin. Šumice 152,  544 250 096, 721 276 753 
               Anežka Drápalová, Vin. Šumice 179,  544 226 480  
 
 
SPOLEČENSKÁ KRONIKA  
 
Vítání občánků 
Dne 21. května jsme přivítali do života tyto občánky naší obce 

Emmu Bernreiterovou 
Liliánu Zádrapovou 
Vojtu Buchmaiera 
Patricii Rajtarovou 
Kateřinu Klvačovou 

Bartoloměje Drápala 
Jakuba Drápala 
Kryštofa Drápala 
Vojtěcha Svačinu 
Adama Malíka 

 
Dne 8. října jsme přivítali do života tyto občánky naší obce 

Jakuba Čecha 
Martina Řežuchu 

Ditu Streiciusovou 
Patrika Brázdu 

 
 
Hurá do školy 
Dne 12. června proběhlo loučení s dětmi z MŠ 

Alešem Formánkem 
Pavlínou Jandekovou 
Martinou Kleinovou 
Lukášem Paulíkem 

Eliškou Procházkovou 
Vojtěchem Trepešem 
Vítem Vrbou 

a dne 4. září jsme tyto děti přivítali v 1. třídě ZŠ  
při zahájení nového školního roku 2006/07 

 
 
Jubilea v I. čtvrtletí 2007 
75 let  Zdena Malíková 
 Jana Klvačová 
 Zdeňka Kupčíková 
80 let  Josef Vrbka 
85 let  Josef Šmerda 
 Miloslava Plašilová 

86 let Marie Kohutová 
 Helena Lehká 
 Ladislav Dolejš 
88 let Metoděj Doležel 
90 let Oldřich Hanika 
94 let  Ludmila Drápalová 

 
Všem blahopřejeme   

Za SPOZ Zdeňka Holubová 
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Starosta,  obecní zastupitelstvo  a  redakční rada Starosta,  obecní zastupitelstvo  a  redakční rada Starosta,  obecní zastupitelstvo  a  redakční rada Starosta,  obecní zastupitelstvo  a  redakční rada         

Vám přejí příjemné prožití svátků vánočníchVám přejí příjemné prožití svátků vánočníchVám přejí příjemné prožití svátků vánočníchVám přejí příjemné prožití svátků vánočních        
                        a hodně zdraví a spokojenosti do nového roku a hodně zdraví a spokojenosti do nového roku a hodně zdraví a spokojenosti do nového roku a hodně zdraví a spokojenosti do nového roku     

2002002002007777    
 

 
CO, KDY, KDE …..  - bylo a bude 
 

  2. prosince Výstava betlémů  - KDU-ČSL 
19. prosince  Vánoční akademie – základní škola v 16.15 hod 
26. prosince Štěpánská koleda na Jelenici 
19. leden Obecní ples 
 únor  ostatkový průvod - hasiči 
16. únor maškarní ples - Sokol 
18. únor dětský maškarní ples  

 

______________________________ 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

a zároveň dovolujeme si Vás pozvat na 
1. obecní ples 

v pátek 19. ledna v prostorách sokolovny 
-  k tanci a poslechu Vám bude hrát skupina Kolorez. 
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INZERCE 
 

Podlahářské práce Michal Kos 
 

provádím kladení PVC, korku, koberců, laminátové podlahy,   
broušení a renovace parket. 

 

Kontakt: mobil 605 858 375, Kos Michal, 664 06 Mokrá 342  
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(odpovědný redaktor), Kateřina Řiháčková, Ludmila Pospíšilová, Jana Vlčková, tel.. 
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